

# DGP RESEARCH PRIZES 2021



October 2020

Seite 1 | 1

## Call for proposals for the German Respiratory Society's research prizes

The German Respiratory Society will award two research prizes, each of € 10,000, in the coming year. The prizes are aimed to support and promote the next generation of researchers in the field of respiratory research. They will be awarded for the best research achievements, one for lab-based research achievements and one for findings on respiratory therapy, prevention or the use of digital medicine.

The publications must be in German or English and may not have been or be submitted for any other prize. Already published work may only be considered if the date of publication is less than one year prior to the application deadline. Groups of related publications may be submitted along with a one or two-sided summary. If the publications are the result of group research or the applicant is not first named author of a relevant publication, the application should include a statement detailing the parts and proportion of the work attributed to the applicant.

The applicants should be under 40 years of age and working in the Federal Republic of Germany at the closing date for the application. Publications for which the main research has demonstrably been carried out in Germany will also be taken into consideration.

Both prizes will be awarded at the DGP congress in Leipzig during the opening ceremony on June 3, 2021 and the prize winners are expected to personally attend at the ceremony.

Applicants should submit their application by March 31, 2021. The submitted work should be in pdf format no larger than 5 MB. It should be accompanied by a list of publications and CV, and be sent to the General Secretary, Professor Winfried J. Randerath at [info@pneumologie.de](mailto:info@pneumologie.de). Incomplete applications may not be considered, and the judging committee's decision is final.

Prof. Dr. Michael Pfeifer  
(President)

Prof. Dr. Winfried J. Randerath  
(General Secretary)

#### ADDRESS

Deutsche Gesellschaft für Pneumologie  
und Beatmungsmedizin e.V.  
– the German Respiratory Society  
Robert-Koch-Platz 9  
D-10115 Berlin

#### EXECUTIVE BOARD

Prof. Dr. med. K. F. Rabe, President  
Prof. Dr. med. M. Pfeifer, Vice President  
Prof. Dr. med. W. J. Randerath, General Secretary  
PD Dr. med. T. Köhnlein, Treasurer  
Prof. Dr. med. B. Jany, Past President

#### REGISTER OF ASSOCIATIONS

German Register of Associations  
Vereinsregister des Amtsgerichts  
Marburg: VR 622

#### TAX NUMBER AND CREDIOR IDENTIFIER

Tax Number: 031 250 56643  
Creditor Identifier: DE26ZZ00000492746

Dezember 2020

Seite 1 | 1

## Ausschreibung der Forschungspreise der Deutschen Gesellschaft für Pneumologie und Beatmungsmedizin e. V.

Die Deutsche Gesellschaft für Pneumologie und Beatmungsmedizin e. V. (DGP) schreibt zwei Forschungspreise aus. Die Preise dienen der Förderung des wissenschaftlichen Nachwuchses in der Pneumologie. Sie werden für die beste grundlagenwissenschaftliche Arbeit sowie für die beste Arbeit aus dem Bereich Therapie, Prävention und Einsatz digitaler Medien aus dem Gesamtgebiet der Pneumologie verliehen und sind mit je € 10.000,- dotiert.

Die eingereichte Arbeit muss in deutscher oder englischer Sprache verfasst und darf zu keinem anderen Preis eingereicht sein. Ist die Arbeit bereits publiziert, darf das Erscheinungsdatum der Publikation nicht mehr als ein Jahr vor dem Abgabetermin zur Preiseinreichung liegen. Mehrere thematisch zusammenhängende Publikationen können zusammengefasst und – mit einer ein- bis zweiseitigen Zusammenfassung versehen – eingereicht werden. Sollte die Arbeit in einer Forschergruppe erstellt oder die Bewerberin nicht Erstautorin / der Bewerber nicht Erstautor einer zugehörigen Publikation sein, bitten wir um genaue Angabe des Eigenanteils.

Die Bewerberinnen und Bewerber sollen zum Zeitpunkt der Bewerbungsfrist nicht über 40 Jahre alt sein. Sie müssen ihre Arbeitsstätte in Deutschland haben. Wenn die eingereichten Forschungsarbeiten in Deutschland ausgeführt wurden, wird dies ebenfalls berücksichtigt.

Beide Preise werden auf der Eröffnungsveranstaltung des DGP-Kongresses am **3. Juni 2021** in Leipzig verliehen und es wird erwartet, dass die Preisträger ihre Preise persönlich entgegennehmen.

Die Bewerber werden gebeten, ihre Arbeit bis zum **31. März 2021** im PDF-Format (max. 5 MB) mit einer Publikationsliste und ihrem Lebenslauf an den Generalsekretär der Deutschen Gesellschaft für Pneumologie und Beatmungsmedizin, Prof. Dr. Winfried J. Randerath (info@pneumologie.de) zu schicken. Unvollständige Bewerbungen werden nicht berücksichtigt. Die Entscheidung des Auswahlkomitees ist nicht anfechtbar.



Prof. Dr. Michael Pfeifer  
(Präsident)



Prof. Dr. Winfried J. Randerath  
(Generalsekretär)

#### ANSCHRIFT

Deutsche Gesellschaft für Pneumologie  
und Beatmungsmedizin e.V.  
Robert-Koch-Platz 9  
10115 Berlin

#### GESCHÄFTSFÜHRENDER VORSTAND

Prof. Dr. med. M. Pfeifer, Präsident  
Prof. Dr. med. Torsten T. Bauer, Stellv. Präsident  
Prof. Dr. med. W. J. Randerath, Generalsekretär  
PD Dr. med. T. Köhnlein, Schatzmeister  
Prof. Dr. med. K. F. Rabe, Pastpräsident

#### VEREINSREGISTER

Vereinsregister-Nr.  
Vereinsregister des Amtsgerichts  
Marburg: VR 622

#### STEUERNUMMER & GLÄUBIGER-ID

Steuernummer: 031 250 56643  
Gläubiger-ID: DE26ZZZ00000492746